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Próbagyártás a ládagyár koronghasító csarnokában 
Terv szerinti termelés a Konzervgyár Ilona utcai telepén 

egyaránt dolgozik 

Szeged fejlődő Iparának latokra ilyen tekintetben csomagolják az érut. Az 
két uj, nagyjelentőségű lé- nem támaszkodhatnak a üzemegység a gépeket jó-
tesitményében kezdődött meg szakemberek: részt a Budapesti Szalámi-
tegnap a munka: a hat és Korongbaltát hazánkban gyártól és a Szigetvári Kan-
fél millió forintos beruhá- először itt, Szegeden he- zervgyártól vette át. Néhány 
zással épült ládagyári ko- lyeztek iizembe. hót múlva pedig 
ranghasító csarnokban és a A ládagyári próbagyártás . , . . . . 
Szegedi Konzervgyár Ilona közben válik majd el * csomagoláshoz uj, kor-
utcai telepén. A ládagyárban jó-e a szárításnak ez a mód- £f.p é r k e z l k m!vJ<t a l 

még csak a próbaüzemelte- szere. NDK-boL 
tés. de a Konzervgyár új te- Az üzemrészben a munka- A gyártás még csak most 
lepén már a terv szerinti ter- folyamatok teljesen gépe- kezdődött, de a konzerv gyá-
mé lés is. sitettek, rak és a kereskedelem máris 
INDUL. A KORONGBALTA beleértve ebbe az anyag- nagyon érdeklődik a gyári-

Tegnap délelőtt tíz óra kö- mozgatást is. Kétkézi mun- mányok iránt, 
rül Balogi Imre művezető kára úgyszólván nincs ás Az új üzemrész jelenleg 
irányításával megindították szükség. még csak egy műszakban 
a ládagyár koronghasító A próbagyártás egész hó- dolgozik. A tervek szerint 
üzemrészben a korongbal- napon át tart. A terv sze- két. Illetve háromműsza-
tát. Indulás előtt körülbelül rinti munka majd csak áp- kossá szeretnék fejleszteni^ 
12 órával gőzölni, főzni rilisban kezdődik meg. A munka egyébként itt 
kezdték a tárnok gőzkam- nincs időszakhoz, szezonhoz 
r a i b a n a f e l d o l g o z á s r a k e r ü - n k w i K n a » M > k ö t v e A z ü z e m r é s / t é l e n -
lő fát. A korongba!ta csak A YESTORGYARTASBAN k ™ £ n

 A z u z e m r é 8 z telen 

akkor tud jól dolgozni, ha A Szegedi Konzervgyár a majd. 
az anyagot a gépre helyezés Budapesti Szalámigyártól 
előtt puhítják; a korongbal- vette át a yestorgyártást, s 
ta ugyanis nem fűrészeli, ha- mire az Ilona utcai új tele-
nem hasítja a fát A jelen- pen teljes kapacitással dol-
tŐ6ége éppen ebből adódik: goznak majd, a budapesti 

a gép rendkívül sok anya- gyár abbahagyja a yestor-
got takarít meg. gyártást. Ez természetesen 

Nincs fűrészpor-veszteeég, s igen gyorsan, körülbelül két 
ez önmagában mintegy 15 hét múlva már meg is tör-
százalékos anyagmegtakarí- ténik. Az Ilona utcai telep 
tást jelent egyik részlege, 

Az első napon még csak az anyag feldolgozásának 
egy órát dolgozott a gép, s első állomása már tegnap 
körülbelül két-három köb- meg is kezdte a terv sze-
méter előkészített, gőzölt rinti termelést, 
anyagot hasított szét. Amíg az itt feldolgozott 

Az elsó próba tehát sike- anyag továbbjut a következő 
rült. gyártási folyamathoz, az 
A próbaüzemeltetés továb- anyag pihentetésére van 

bi feladata, hogy a szárító- szükség. Ezért az egész 
kamrák teljesítőképességét üzemrész teljes kapacitással 
kipróbálja. A 12 órás szári- csak körülbelül másfél-két 
tás közben ugyanis esetleg hét múlva indul, 
előfordulhat, hogy az anyag A yes tor gyártás teljes egé-
deformálódik, meghajlik. A szében az Ilona utcai telep 
faiparban magyar tapaszta- öt termében folyik. Itt is 

A Szpásszki Cementgyár kollektívája rendszeresen g 
túlteljesíti a tervet. Eredményességük magyarázata: új- i 

ti rendszerű légritkulásos hőcserélőkészüléket szereltek a ce- § 
|ment műhely forgókemencéjére. A hőelszivó-berendezét f 
légyben égetés előtt előmelegíti a klinkert, ami a fűtő- ' 
|anyag fajlagos felhasználásának 30—35 százalékos csökké- r 
Enését eredményezi. Ugyanakkor másfélszer kevesebb por- ? 
Salakú nyersanyag *szökikm meg a kéményen keresztül. a a 
ájlégritkulásos hőelszivó-berendezét durvább őrlésű nyers- f 
áanyag égetését, ezzel együtt sok energia megtakarítását is 
|j lehetővé teszi. 

Uirtási verseny t 
a /utagyárbun -

A eél: korszerűbb módszerekkel, 
hatékonyabban oktatni 

Megkezdődött az új általános iskolai tantervi anyag 
országos vitája 

A pedagógusok kívánságá- Március első felében 
ra a Művelődésügyi Minisz- egyébként tanulmányi és 
térium — végleges kidolgo- szakfel ügyelók, iskolaigazga-
zás előtt — országos vitára tók és szakszervezeti akti-
bocsátja az oktatási reform visták részvételével megyei 
irányelvei alapján készülő aktívákat rendeznek az ál-
új iskolai tanterveket talános iskola új tantervi ja-

fe'zerdán Budapesten, a vaslatának megvitatására. 
Központi Pedagógus Tovább- Ezeket követik majd már-
képző Intézetben tartották c i u s m á s o d i k f e l é b e n a s z a k _ 
az első ilyen vitat. A me- » 

tárgyi viták, illetőleg a tan-
testületi ankétok, amelyek 
április közepén zárulnak. 
(MTI) 

K é s z ü l ő d é s a t a v a s z r a 

A budapestieknek és a fővárosba ellátogató vidékieknek is 
egyik kedves szórakozása a Vidámpark hullámvasútja. A 
közeledő tavasz jele az is, hogy megkezdték a pálya ja-
vítását, s mire a kellemesebb időjárás beköszönt, za-
vartalanul siklik majd a vidám fiatalokkal teli kocsisor 

a hullámvasúton 

gyei tanácsok művelődésügyi 
osztályvezetői és szakfel-
ügyelők részvételével rende-
zett tanácskozáson megjelent 
Péter Ernő, a pedagógusok 
szakszervezetének főtitkára 
is. 

Varga Kovács Jánosnak, a 
Művelődésügyi Minisztérium 
tanácsigazgatási főosztálya 
vezetőjének megnyitója után 
Faludi Szilárd, a Pedagó-
giai Tudományos Intézet 
módszertani osztályának ve-
zetője tartott vitaindító elő-
adást. — Az új tanterv ké-
szítői — mondotta egyebek 
között — arra törekszenek, 
hogy 

a tananyag megfeleljen a 
szocialista embernevelés 
követelményeinek, s minél 
jobban összekapcsolja az 
elméletet a gyakorlattal. 
Az általános iskolában — 

a tantervi javaslat szerint — 
a heti tanítási órák száma 
egyetlen évfolyamon sem 
lépheti túl a harmincat. 

Ebben az órakeretben is 
lehet jobb, korszerűbb 
módszerekkel, a jelenlegi-
nél sokkal hatékonyabban 
oktatni. 

Fontos helyet foglal el a ja-
vasolt tananyagban a termé-
szettudományos oktatás. 

Az iskolareform alkalmat 
ad arra, hogy az ismeretek 
túlzott tömege helyett job-
ban törekedjünk a tanulók 
készségeinek fejlesztésére, 
arra, hogy 

az elsajátított Ismereteket 
alkalmazni ls tudják. 

Az alkalmazásnak egyenjo-
gú helyet kell kapnia a ta-
nítási gyakorlatban. Az új 
tanterv lényegében az ok-
tatás tartalmát korszerűsíti. 

A tájékoztatót konzultáció 
követte. 

A tanácskozást csütörtö-
kön szaktárgyi vitákkal foly-
tatják. 
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Három megye MÉSZÖV vezetőinek 
tájértekezlete Szegeden 

Tegnap Szegeden a ME- felújítás, korszerűsítés és a 
SZÖV székházának nagytér- takarékosság terén jelent-
mében Csongrád, Békés és kező valamennyi problémá-
Bács megye MÉSZÖV ve- val. A szövetkezeti szervek 
zetói tájértekezletet tartót- egyéb dolgozóinak pedig 
tak. A megbeszélésen dr. nem egyszerű hivatalnok-
Tatár Kiss Lajos, a SZÖ- ként, hanem gazdaszemmel 
VOSZ elnöke rövid Vita- kell szemlélniök és intéz-
indító beszámolójában hang- niük a rájuk bízott íelada-
súlyozta, hogy a MÉSZÖV tokát. 
vezetőinek nem külön-külön Ezután a három megye 
reszortfeladatokat kell ellát- képviselői mondották el 
niok, hanem törődniük kell problémáikat. Hunyadkürti 

. . . ... . , , Lajos, a MÉSZÖV Csongrád 
nnnden területen, igy a ke- megyej e,nöke arról gz61ott 
reskedelem, a vendéglátás, b o g y ^ utóbbi években a 
a felvásárlás, az értékesítés, megyei termelőszövetkezete-
az export, a beruházás, a i b e n kedvezően alakult a 

A termelő üzemek feladatává teszik 
a növényvédelmet 

idén 10 repülőgéppel növe-
kedett a növényvédelmi 
szolgálat repülőgépes osz-
taga, 

Így a megelőző éveknél sok-

A megyei tanácsok növény-
védelmi felügyelői, a nö-
vényvé4elmi állomások igaz-
gatói és főagronómusai szer-
dón a Földművelésügyi Mi-
nisztériumban tanácskoztak , . 
a növényvédelem idei fel- kai nagyobb feladatokat tud-
adatairól Nagy Bálint az n a k v á l l a l m a vetések fej-
Orszáeos Növényvédelmi trágyázásánál, a rizsvetés-
°zolgálat igazgatója bevezető n é l ' t o v á B b á a vegyszeres 
;iőadásábána^2SS& 7met ^mintásnál . Az előadó 
előző évhez képest b a n g s V £ ? z t ? ' h o g y a 

1060-ban két és félszer na- vényvédelm. szakemberek-
gyobb területről irtották kl " e k , ,az. ®ddl« lné l

< 1
n a g y o b b 

a gyomokat vegyszerrel, gonddal kell ügyein ok az 
s az idei tervek még ennél e x P ° r t r a k e r u l ° g>umolcs-
is nagyobb feladatokat ró- és zöldségfélék növényvé-
nak a növényvédelmi háló- delmére, elsősorban a fehér 

és a pajzstetű 
visszaszór! tá-

szövőlepke 

sár a. 

zat elé. Már a múlt évben __ 
megkezdték a termelőszövet- u 
kezetek növényvédelmi szer-
vezetőnek kiépítését, s az 
idén már arra törekednek, 
hogy lehetőleg valamennyi 
termelőszövetkezetben le-
gyenek nagy teljesítményű 
növényvédelmi gépek, és a 
gépek mellett szakképzett 
növényvédelmi szakembe-
rek. A tervek szerint aa 

idén 700 nagy teljesítmé-
nyű növényvédő gépet ad-
nak át a termelőszövetke-
zeteknek. 

A gépek kezelésére és a nö-
vényvédelmi munkák irányí-
tására az idej télen kereken 
600 termelőszövetkezeti ta-
got képeztek ki, s az idén 
tovább folyósítják a termelő-
szövetkezeti növényvédelmi 
szakemberek kiképzését. Je-
lentős előrehaladásnak szá-
mít, hogy 

baromfi-törzsállomány, 
amely ma mintegy százöt-
ven-százhetvenezerre tehető. 
Ez az egyik legfőbb biztosí-
téka a tojásfelvásárlási terv 
teljesítésének. Regőczi Ist-
ván, a MÉK igazgatóságá-
nak elnöke felszólalásában 
kitért arra. hogy egyes ter-
melőszövetkezetek napos 
baromfi-Igényléseikkel nem 
jelentkeznek idejében s ez 
nagyban akadályozza a terv-
szerű szétosztást. 

Felszólalt a megbeszélésen 
Kovács Rudolf, a SZÖVOSZ 
elnökhelyettese is. Arra hív-
ta fel a figyelmet, hogy idén 
a tavalyinál jóval nagyobb 
mennyiségű növényvédőszer 
áll rendelkezésre. Ezzel a 
lehetőséggel azonban nem 
élnek kellő mértékben a 
termelőszövetkezetek. Ez fő-
leg a fejlett gyümölcskultú-
rájú Csongrád és Bács 
megyére vonatkozik. 

Budapesten tartotta ülését 
a KGST kőolaj- és gázipari 

munkacsoportja 
A Kölcsönös Gazdasági ság, a Magyar Népköztársa-

Segítség Tanácsa kőolaj- és ság, a Német Demokratikus 
gázipari állandó bizottságé- Köztársaság, a Lengyel Nép-
nak munkaterve szerint a köztársaság, a Román Nép-
tagországok szakértőiből ala- köztársaság, a Szovjetunió és 
kított munkacsoport február a Csehszlovák Szocialista 
20-tól 27-lg Budapesten ülést Köztársaság szakértői, 
tartott és megtárgyalta a A tárgyaláson A. M. Ku-
kenőolaj-gyártás, valamint a liev professzor, az Azer-
kenoolaj adalékanyag-gyár- bajdzsáni Tudományos Aka-
tás kérdéseit. détrtia tagja tartott beszámo-

Az értekezleten részt vet- lót a kenőolaj-gyártás kér-
tek a Bolgár Népköztársa- déseiről. (MTI) 


